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簡評： 

開拓亞洲憲政主義實踐分析之創新學術視野，研究成果提升國際比較

憲法學界對臺灣憲政理論發展之關注，貢獻卓著斐然。 

簡歷： 

林建志是中研院法律所研究員以及國立臺灣大學國家發展研究所合

聘副教授。畢業於芝加哥大學法學院，他的研究興趣包括比較憲法、憲法、

司法行為、司法政治。他是 Constitutional Convergence in East Asia 和

Ultimate Economic Conflict between China and Democratic Countries 兩本書

的共同作者，論文並發表在包括 American Journal of Comparative Law 和

International Journal of Constitutional Law 等重要期刊上。他是 International 
Journal of Constitutional Law 的書評編輯。 

Chien-Chih Lin is a research professor at Institutum Iurisprudentiae, 
Academia Sinica and an associate professor at the Graduate Institute of National 
Development, National Taiwan University. His academic interests focus on 
comparative constitutional law in Asia. Lin is the coauthor of Constitutional 
Convergence in East Asia and Ultimate Economic Conflict between China and 
Democratic Countries. His articles can be found in both peer-reviewed and 
student-edited law journals, as well as edited volumes, including Oxford 
Handbook of Constitutional Law in Asia, American Journal of Comparative Law, 
and International Journal of Constitutional Law. He is the book review editor of 
International Journal of Constitutional Law. 

代表作簡介： 

區域研究在許多領域都越來越重要，比較憲法也不例外，而亞洲的憲

政發展，便是比較憲法的重點領域之一。目前國際主流的憲政理論，追根

究柢仍植基於西方國家，特別是美國與西歐國家的憲政發展與文化，雖然 
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有不少西方學者也意識到這個問題，但他們對於亞洲的憲政發展不夠了

解，因此雖然意識到問題，但卻無法解決。申請人的研究成果，將可能成

為反省、修正傳統憲政理論的起點。簡言之，申請人的研究方法，就是在

探討所謂亞洲憲政主義的可能性，對於國際比較憲法學術界，在了解亞洲

的憲政發展時，將成為重要的參考文獻。 

Regional studies have become increasingly important in many fields, and 
comparative constitutional law is no exception. The mainstream constitutional 
theories, however, have predicated on Western experiences, particularly those in 
the United States and Western Europe. Although many scholars are aware of this 
problem, they cannot solve it because they do not understand constitutional 
development in Asia enough. The research results of my studies could be used to 
reflect and refine mainstream constitutional theories, shedding new light on the 
discussion of Asian constitutionalism. 

得獎感言： 

能得到這個獎，在幸運之外，最主要感謝我的岳父母和我的妻子，他

們花了非常多時間照顧我才四歲的小孩，讓我沒有後顧之憂。我也要感謝

我的老師們，沒有他們的指導和協助，我不可能在學術這條路上走得相對

順利很多。我也要感謝中研院法律所的同事，在撰寫論文過程的建議與討

論。最後當然就是父母一路以來的支持。 

I would like to thank my parents-in-law and my better half, who spend much 
time taking care of my four-year-old boy. I am also extremely grateful to my 
advisors and mentors in Taiwan and the U.S. Without their instruction and 
guidance, I cannot win this award. I would also like to extend my gratitude to 
my colleagues in Academia Sinica, whose comments and suggestions have greatly 
improved my work. Finally, I would like to thank my parents for their support. 
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